
Geachte voorzitter, geachte commissieleden, 

 

Dank jullie wel voor deze mogelijkheid tot inspreken. Ik begrijp dat DNI vanavond niet inhoudelijk 

behandeld zal worden. Toch vind ik het belangrijk om jullie vanavond te woord te staan. 

 

“Red De Pas”, “De Pas en De Eijnderic moeten blijven!”. Jullie hebben ongetwijfeld de filmpjes gezien 

op Social Media van bezorgde inwoners, verenigingen en artiesten. Op deze manier was het voor hen 

toch mogelijk om in te spreken in deze Coronatijden.  

  

Dat De Pas en De Eijnderic moeten blijven, daarover hoor ik alleen maar eensgezindheid, ook bij alle 

politieke partijen. Daarover zijn we het dus samen eens. Waar we het nog niet over eens zijn is over 

het feit: “Hoe gaan we dat exploiteren en wat mag de verbouwing kosten?” Maar dat is echter 

helemaal niet de centrale vraag wat mij betreft. 

We moeten samenwerken met visie: Hoe willen wij, samen, dat Bernheze er in 2030 uitziet? Wat 

voor gemeente willen we zijn, wat hebben de burgers nodig in de toekomst en welke infrastructuur 

hoort daarbij? Het zijn vragen voor raadsleden en college, maar wij willen meedenken op ons 

vakgebied. 

Iedereen heeft de mond vol van begrippen als  ‘participatiemaatschappij’, ‘zelfredzaamheid’, 

‘eenzaamheidsbestrijding’, ‘verbinden’, ‘ontmoeten’, ‘laagdrempelige service’,  en ‘het creëren van 

een aantrekkelijk vestigingsklimaat’. Als we hierover praten dan hebben we het over inhoud, en naar 

ons vertaald: over functies die jullie al dan niet graag zien terugkomen in De Nieuwe Instelling. 

Zouden we niet op inhoud de discussie moeten voeren en gevoerd moeten hebben met elkaar? Wij 

proberen dat al vele jaren. “Welke meerwaarde kunnen partijen samen creëren voor onze 

inwoners?” 

Daarna komt pas de vraag: “Mag deze meerwaarde geld kosten?” 

Mag goede zorg geld kosten? Goed onderwijs? Een goede infrastructuur, mag dat geld kosten? Zorgt 

een huiskamer, een cultureel centrum, creatief centrum, een bibliotheek niet voor een grote 

maatschappelijke infrastructuur? Wij vinden van wel en vinden ook dat dit wat mag kosten. Sterker 

nog: het is noodzakelijk om Heesch toekomstbestendig te maken. Om een plek te creëren waar 

nieuwe burgerinitiatieven worden geboren, waar mensen elkaar kunnen ontmoeten, betekenis 

kunnen geven aan hun leven, kunnen lachen en zich kunnen verwonderen. 

Inmiddels zijn wij, als betrokken partij al vijf jaar bezig met het zoeken naar zó een inhoudelijke 

oplossing. Zijn we bezig geweest met het ontwikkelen van een gezamenlijke visie die een gedragen 

oplossing brengt waarin ieders belang zorgvuldig is afgewogen. Die oplossingen zijn jullie nu bekend 

als scenario 1 en 2. Dat zijn wat ons betreft de enige realistische scenario’s. Ze zijn tot stand gekomen 

na zorgvuldig overleg, met veel draagvlak en goed onderbouwd. 

De tijd dringt, dat is iedereen bekend. Jaren geleden is aangekondigd dat ten laatste in het voorjaar 

van 2020 een besluit moet vallen. Die oproep heb ik nogmaals herhaald in de presentatie aan jullie 

commissie in november vorig jaar. 

 

 



We zijn blij met de handreiking van de werkgroep om het pand te kopen conform de voorwaarden in 

de acte van levering. Daarmee ontstaat meer tijd voor de raad om zich te bezinnen over de gewenste 

oplossing. We willen daarbij wel wat opmerkingen plaatsen: 

• Of deze handreiking ook echt kansrijk is hangt af van de kaders die hierbij door de gemeente 

worden gesteld.  Denk daarbij o.a. aan de hoogte van de huurpenningen en de kosten die, al 

dan niet, zijn inbegrepen; 

• Wat ons ook opvalt is dat De Eijnderic in dit verhaal niet voorkomt en dat ook daar hetzelfde 

probleem geldt. Zonder oplossing kan de Eijnderic na de zomervakantie niet van start gaan, 

door gebrek aan liquiditeit; 

• Een laatste opmerking gaat over de besluitvorming. Er lijkt nu meer ruimte te ontstaan in de 

tijd. We zullen samen moeten bekijken op welke termijn een goede besluitvorming nu wél 

kan plaatsvinden. We moeten daarbij vermijden dat het proces wederom maanden stilstaat 

om vervolgens wederom onder hoge druk een besluit te moeten nemen. We pleiten daarom 

vurig voor een besluitvorming in september of ten laatste oktober. Wij zijn alleszins bereid 

om er alles aan te doen wat nodig is om die termijn te halen. We denken daarbij ook aan alle 

betrokken partijen die toe zijn aan besluitvorming en al het personeel wat het verdiend om 

eindelijk te weten waar ze aan toe zijn. 

 

Tot slot doe ik een oproep aan alle fracties om Heesch te gunnen waar Heesch behoefte aan heeft. 

Dat vergt politieke samenwerking, het overstijgen van de eigenbelangen van individuele 

dorpskernen, dat vergt moed om andere besluiten te nemen dan gangbaar zijn, maar het levert dát 

op waar iedereen behoefte aan heeft: een maatwerkoplossing voor de inwoners van Heesch, een 

oplossing voor de toekomst! 

Dank je wel, 

 

Kris Roemers, directeur De Pas – De Eijnderic 


